
V-100 (26 mei 2025) – Vragen over de Nederlandse Voedsel- en 

Warenautoriteit (NVWA) 

 
Aan de staatssecretaris van Landbouw, Visserij, Voedselzekerheid en Natuur 

 

1. Hoe zorgt u ervoor dat de inspecteurs van de NVWA – in het licht van de eerdere motie die 

opriep tot het rouleren van inspecteurs – ook over voldoende sectorspecifieke kennis 

beschikken om hun taken goed uit te voeren? Hoe zorgt u ervoor dat de NVWA-inspecteurs 

handelen binnen het kader van de wet, maar wel speelruimte hebben om te oordelen naar 

kennis en kunde?  

2. Welke mogelijkheden ziet u om burgers te informeren over gewasbeschermingsmiddelen die in 

hun directe omgeving worden gebruikt? Is het bijvoorbeeld mogelijk een systeem te ontwikkelen 

dat hen daarover informeert? 

3. Kunt u in uw jaarverslag in het vervolg aangeven hoeveel boetes de NVWA heeft uitgedeeld, 

tegen welk deel daarvan bezwaar is aangetekend, hoeveel van die bezwaren gegrond zijn 

verklaard en welke consequenties daaraan zijn verbonden? Hoe verhouden de land- en 

tuinbouw en de vleessector zich daarbij tot bijvoorbeeld de horeca en industrie? Welke stappen 

gaat u zetten om te komen tot boetes die in proportie staan tot het financieel gewin van de 

overtreding? 

4. Kunt u in uw jaarverslag in het vervolg aangeven hoeveel meldingen in relatie tot dierenwelzijn 

de NVWA ontvangt, in hoeverre de NVWA deze opvolgt, in hoeverre de NVWA op basis daarvan 

overtredingen constateert en welke consequenties hieraan verbonden zijn? Welke 

mogelijkheden ziet u om daarbij een onderscheid te maken tussen anonieme en niet-anonieme 

meldingen en tegelijkertijd de privacy van de melder te garanderen én de drempel om anonieme 

meldingen te doen te verhogen?  

5. Kunt u toelichten waarom het drie maanden duurt voordat bedrijven (in de groente- en 

fruitteelt) de resultaten van steekproefsgewijze monstername naar voedselveiligheid door de 

NVWA ontvangen, terwijl de producten ondertussen wel verhandeld mogen worden? Welke 

mogelijkheden ziet u om dit proces te versnellen (en vergelijkbaar te met de snelheid van private 

monsternames waarin het resultaat binnen 1 dag beschikbaar is)?  

6. Hoe kunt u de partijen uit het veld vooraf beter betrekken bij het opstellen van wet- en 

regelgeving en bij het vormgeven van de inspecties daarop?  

7. Hoe verklaart u dat de door de NVWA gehanteerde tarieven voor keuringen af kunnen hangen 

van de snelheid en kennis van de inspecteurs? Wat gaat u doen om ondernemers meer inzicht te 

bieden in de kosten van keuringen in vergelijking tot de markttarieven en om deze tarieven 

dichter bij elkaar te brengen?  

8. Hoe staat u tegenover het starten van een pilot om over te gaan op (gedeeltelijke) privatisering 

van het veterinair toezicht (vergelijkbaar met het Kwaliteits-Controle-Bureau  (KCB) in de 

groente- en fruitsector)? Als u daartoe bereid bent, welke stappen gaat u daar dan toe zetten? 

Zo niet, waarom niet? 
 

 



 

Aan de staatssecretaris van Volksgezondheid, Welzijn en Sport 

 

1. Kunt u toelichten hoe de NVWA bepaalt welke bedrijven (bijvoorbeeld in de speelgoedbranche) 

wel en niet worden geïnspecteerd? Voor de introductie van de Europese Richtlijn 2009/48/EC 

gaf de NVWA eerder aan minimaal eens per drie maanden bij de producenten en importeurs van 

speelgoed te gaan controleren op naleving van de Richtlijn. Hoe kan het gebeuren dat er 

bedrijven zijn waar al meer dan tien jaar niet is geïnspecteerd? 

 

2. Kunt u toelichten waarom de NVWA bedrijven (bijvoorbeeld in de speelgoedbranche) niet 

ondersteunt bij de interpretatie van Europese wet- en regelgeving, en de NVWA hen daarvoor 

doorverwijst naar dure adviesbureaus? 

 


